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Protokół Nr XIV/2025 

z XIV sesji Rady Powiatu Średzkiego VII kadencji, która 

odbyła się  27 maja 2025 roku o godz. 1500 w Bibliotece 

Publicznej im. R. W. Berwińskiego w Środzie 

Wielkopolskiej 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

Przemysław Barczyński – Radca Prawny, Paweł Tomczak – Skarbnik Powiatu, Kierownicy 

Wydziałów Starostwa Powiatowego. 

Pkt 1. Otwarcie Sesji.  

XIV Sesję Rady Powiatu Średzkiego VII kadencji, otworzyła Pani Małgorzata Fertała - 

Przewodniczący Rady Powiatu Średzkiego witając wszystkich zebranych w sali obrad.  

Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że w posiedzeniu bierze udział  14 

radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca w tym miejscu przedstawiła porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.  

Ponieważ pytań do porządku obrad nie było Przewodnicząca przystąpiła do głosowania.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

ZA (14) 

Bogusław Biernat, Monika Buchwald, Małgorzata Fertała, Marek Idaszek, Ernest 

Iwańczuk, Mirosław Janicki, Katarzyna Jastrząb, Mirosława Kaźmierczak, Jarosław 

Krzeminski, Ewa Kusik-Bartkowiak, Waldemar Owczarzak, Dariusz Szymczak, Dariusz 

Tomaszewski, Krzysztof Urbas 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gabała, Stefan Kominek, Jadwiga Wieland. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Pkt 4. Przyjęcie treści protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

Przewodnicząca poinformowała, że Radni otrzymali treść protokołu nr XIII drogą 

elektroniczną. Ponieważ pytań do ww. protokołu nie było Przewodnicząca przystąpiła do 

głosowania w sprawie jego przyjęcia. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

ZA (14) 

Bogusław Biernat, Monika Buchwald, Małgorzata Fertała, Marek Idaszek, Ernest 

Iwańczuk, Mirosław Janicki, Katarzyna Jastrząb, Mirosława Kaźmierczak, Jarosław 

Krzeminski, Ewa Kusik-Bartkowiak, Waldemar Owczarzak, Dariusz Szymczak, Dariusz 

Tomaszewski, Krzysztof Urbas 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gabała, Stefan Kominek, Jadwiga Wieland 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”.  

Pkt 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

Przewodnicząca poinformowała, że kalendarz okresu między sesjami to jest od 30 kwietnia do 

26 maja obfitował w wiele wydarzeń patriotycznych i rocznicowych oraz odbyło się wiele 

eventów rekreacyjno-turystycznych na terenie naszego powiatu. Oprócz uczestnictwa w 

różnego rodzaju wydarzeniach Przewodnicząca wykonywała też obowiązki związane z 

pełnioną funkcją.  
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- 3 maja wraz z delegacją naszego samorządu powiatowego uczestniczyła w 

uroczystych obchodach 234. rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 maja. Organizatorem, jak co 

roku, była gmina Środa Wielkopolska.  

- 11 maja brała udział w gminnych obchodach Dnia Strażaka, które odbyły się w 

siedzibie Ochotniczej Straży Pożarnej w Mącznikach.  

- 16 maja uczestniczyła w powiatowych obchodach Dnia Strażaka organizowanych 

przez Państwową Powiatową Straż Pożarną w Środzie Wielkopolskiej.  Wszystkim druhnom i 

druhom Straży Pożarnej i Zawodowej i Ochotniczej składam podziękowania za gotowość i trud 

niesienia pomocy ludziom w potrzebie. Życzymy wytrwałości w służbie oraz samych 

bezpiecznych akcji.  

- 11 maja uczestniczyła w wystawie organizowanej przez Powiatowe Archiwum 

Fotograficzne, jak świętowano 1 maja w Środzie Wielkopolskiej.  

- 24 maja wspólnie z Panią Mirosławą Katarzyną Kaźmierczak brała udział w 

konferencji popularnonaukowej zorganizowanej przez Średzkie Towarzystwo Kulturalne, 

Dwór i Pałac. Życie codzienne z historią w tle. Konferencja stanowiła otwarcie Średzkich 

Sejmików Kultury organizowanych przez gminę Środa Wielkopolska.  

- 24 maja na średzkim rynku Towarzystwo Średzkich Amazonek zorganizowało akcję 

bicia rekordu w jednoczesnym samobadaniu piersi. Rekord został pobity, a cel polegający na 

systematycznym stosowaniu profilaktyki raka piersi został na pewno osiągnięty.  

Do Biura Rady nie wpłynęło żadne pismo, a pozostałe działania wynikały ze statutu i związane 

były z bieżącą pracą Biura Rady i przygotowaniem sesji. 

Ponieważ pytań do ww. informacji nie było Przewodnicząca przystąpiła do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad.  

Pkt 6. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu w okresie między 

sesjami. 

Przewodniczący poinformował, że Radni otrzymali Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu w 

okresie między sesjami został przesłany w wersji elektronicznej i stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Ponieważ głosów w dyskusji nie było Przewodnicząca przystąpiła do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

Pkt 7. Podjęcie uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawie:  
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Pierwszą głosowaną uchwałą była uchwała w prawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w 

sprawie Statutu Powiatu Średzkiego.  

Głos w sprawie projektu zabrali: 

Radca prawny Przemysław Barczyński: Ja tu taki mały błąd znalazłem.  W ostatnim zdaniu 

uzasadnienia „tekst jednolity statutu będzie podlegał ogłoszeniu się w formie”. Słowo ”się” 

musimy wyrzucić „podlega ogłoszeniu w formie obwieszczenia”, a nie 'się'. W ostatnim zdaniu 

uzasadnienia. 

Małgorzata Fertała - Przewodniczący Rady: Szanowni Państwo, oczywiście, że jest to 

pomyłka pisarska, w związku z czym proszę wykreślić „się” w uzasadnieniu i możemy 

przystąpić do głosowania uchwały w formie już bez „się”. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

ZA (14) 

Bogusław Biernat, Monika Buchwald, Małgorzata Fertała, Marek Idaszek, Ernest 

Iwańczuk, Mirosław Janicki, Katarzyna Jastrząb, Mirosława Kaźmierczak, Jarosław 

Krzeminski, Ewa Kusik-Bartkowiak, Waldemar Owczarzak, Dariusz Szymczak, Dariusz 

Tomaszewski, Krzysztof Urbas 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gabała, Stefan Kominek, Jadwiga Wieland  

Uchwała nr XIV/98/2025  została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i stanowi załącznik nr 

4 do protokołu.  

Drugą głosowana uchwałą była uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Powiatu Średzkiego dla Gminy Krzykosy z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu 

zestawy hydraulicznych urządzeń ratowniczych dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Miąskowie.  

Ponieważ pytań do ww. uchwały nie zgłoszono Przewodnicząca przystąpiła do głosowania. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

ZA (14) 

Bogusław Biernat, Monika Buchwald, Małgorzata Fertała, Marek Idaszek, Ernest 

Iwańczuk, Mirosław Janicki, Katarzyna Jastrząb, Mirosława Kaźmierczak, Jarosław 
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Krzeminski, Ewa Kusik-Bartkowiak, Waldemar Owczarzak, Dariusz Szymczak, Dariusz 

Tomaszewski, Krzysztof Urbas 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gabała, Stefan Kominek, Jadwiga Wieland 

Uchwała nr XIV/99/2025  została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i stanowi załącznik nr 

5 do protokołu.  

Następną głosowaną uchwałą była uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu na czas oznaczony 7 lat pomieszczenia znajdującego się w budynku przy ul. 

Kosynierów 2 w Środzie Wielkopolskiej.  

Ponieważ pytań do ww. uchwały nie zgłoszono Przewodnicząca przystąpiła do głosowania. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

ZA (14) 

Bogusław Biernat, Monika Buchwald, Małgorzata Fertała, Marek Idaszek, Ernest 

Iwańczuk, Mirosław Janicki, Katarzyna Jastrząb, Mirosława Kaźmierczak, Jarosław 

Krzeminski, Ewa Kusik-Bartkowiak, Waldemar Owczarzak, Dariusz Szymczak, Dariusz 

Tomaszewski, Krzysztof Urbas 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gabała, Stefan Kominek, Jadwiga Wieland 

Uchwała Nr XIV/100/2025  została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu. 

Kolejną głosowaną uchwałą była uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w 

drodze bezprzetargowej na czas określony 7 lat pomieszczenia znajdującego się w budynku 

przy ul. Kosynierów 2 w Środzie Wielkopolskiej. 
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Ponieważ pytań do ww. uchwały nie zgłoszono Przewodnicząca przystąpiła do głosowania. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bogusław Biernat, Monika Buchwald, Małgorzata Fertała, Marek Idaszek, Ernest 

Iwańczuk, Mirosław Janicki, Katarzyna Jastrząb, Mirosława Kaźmierczak, Jarosław 

Krzeminski, Ewa Kusik-Bartkowiak, Waldemar Owczarzak, Dariusz Szymczak, Dariusz 

Tomaszewski, Krzysztof Urbas 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gabała, Stefan Kominek, Jadwiga Wieland 

Uchwała nr XIV/101/2025 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

Następną głosowaną uchwałą była uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na 2025 rok.  

Ponieważ pytań do ww. uchwały nie było Przewodnicząca przystąpiła do głosowania.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

ZA (14) 

Bogusław Biernat, Monika Buchwald, Małgorzata Fertała, Marek Idaszek, Ernest 

Iwańczuk, Mirosław Janicki, Katarzyna Jastrząb, Mirosława Kaźmierczak, Jarosław 

Krzeminski, Ewa Kusik-Bartkowiak, Waldemar Owczarzak, Dariusz Szymczak, Dariusz 

Tomaszewski, Krzysztof Urbas 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gabała, Stefan Kominek, Jadwiga Wieland 
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Uchwała nr XIV/102/2025  została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 

Ostatnią głosowaną uchwałą była uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2025 – 2033.  

Ponieważ pytań do ww. uchwały nie było Przewodnicząca przystąpiła do głosowania.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

ZA (14) 

Bogusław Biernat, Monika Buchwald, Małgorzata Fertała, Marek Idaszek, Ernest 

Iwańczuk, Mirosław Janicki, Katarzyna Jastrząb, Mirosława Kaźmierczak, Jarosław 

Krzeminski, Ewa Kusik-Bartkowiak, Waldemar Owczarzak, Dariusz Szymczak, Dariusz 

Tomaszewski, Krzysztof Urbas 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gabała, Stefan Kominek, Jadwiga Wieland 

Uchwała nr XIV/103/2025  została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu. 

Pkt 8. Informacje o interpelacjach i zapytaniach radnych.  

Przewodniczącą poinformowała, że nie wpłynęła żadna interpelacja.  

Pkt 9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich 

sesjach: 

W okresie między sesjami nie wpłynęła żadna interpelacja. Na interpelację pana radnego 

Szymczaka złożoną podczas ostatniej sesji udzielono odpowiedzi w ustawowym terminie. 

Odpowiedź znajduje się w Biuletynie Informacji Publicznej, co wyczerpuje punkt porządku 

obrad. 

Pkt 10. Wolne głosy i wnioski: 

O głos poprosił Starosta Ernest Iwańczuk: Szanowni Państwo, jak doskonale wiecie, dzisiaj 

mamy wyjątkowy dzień, bo dzisiaj jest święto samorządu terytorialnego i myślę, że to jest taki 

przyczynek do tego, żeby podziękować wszystkim pracownikom naszego Starostwa, którzy 
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świetnie obsługują również funkcjonowanie Rady Powiatu, dzięki którym Zarząd może dobrze 

wykonywać zadania związane z tym co Rada na nas nakłada. Co prawda dzisiaj nie mamy sesji 

absolutoryjnej, ale już dzisiaj mogę powiedzieć, że opinia RIO na temat wykonania budżetu 

jest pozytywna i myślę, że możemy być wszyscy dumni z tego, że właśnie taka jednostka nas 

wspiera, no a nam wszystkim myślę, że generalnie należą się życzenia, bo powiedzmy sobie 

szczerze, że praca samorządowa, oprócz tego, że daje dużo satysfakcji, to też czasami ma też 

tą troszkę ciemniejszą stronę, bo wiadomo, że nie na wszystko starcza nam pieniędzy, a potrzeb 

jest bardzo dużo i czasami musimy właśnie tłumaczyć mieszkańcom. Wcale się nie dziwię, że 

chcieliby jak najwięcej, bo my wszyscy chcielibyśmy, żebyśmy się rozwijali jeszcze w 

szybszym tempie, żebyśmy mieli jeszcze więcej udogodnień, jeszcze bardziej przyjazny 

powiat. Ale tak ogólnie rzecz biorąc to myślę, że naprawdę mieszkamy we wspaniałym miejscu 

na ziemi, mamy wspaniałych mieszkańców. No i my samorządowcy ze swojej pracy też nie 

musimy się wstydzić, więc podkreślając fakt, że dzisiaj nasze święto, wszystkim życzę 

wszystkiego dobrego. Dziękuję. 

Małgorzata Fertała - Przewodniczący Rady: Pan Starosta mnie wyprzedził, bo ja też... Nie, 

ale ja bardzo dziękuję za tą wypowiedź, bo ja też tak sobie pomyślałam, że dokładnie 35 lat 

temu nie wszyscy, ale większość, nie, może nie większość, niektórzy z nas uczestniczyli w 

pierwszych wolnych, demokratycznych wyborach samorządowych. Dziś dokładnie mija 35 lat 

od powołania samorządu najpierw gminnego i wojewódzkiego, w międzyczasie samorządu 

powiatowego. W ten sposób została tak zrealizowana taka fundamentalna zasada 

pomocniczości, która została zapisana w preambule Konstytucji, która mówi, że władza 

powinna być jak najbliżej ludzi i wtedy, kiedy oni sami mogą o sobie decydować, to wtedy jest 

po prostu zwyczajnie najlepiej. I myślę, że ten dzisiejszy dzień To jest taki dzień, gdzie trzeba 

podziękować wszystkim. Radnym poprzednich kadencji i obecnych, obecnym i byłym 

pracownikom, społecznikom, członkom organizacji pozarządowych, jak i tym wszystkim, 

którzy biorą i zgłaszają tutaj do nas swoje uwagi, problemy i potrzeby. To właśnie wtedy, 

Samorząd ma sens, jeżeli stara się odpowiedzieć na te potrzeby najważniejsze, najistotniejsze 

swoich mieszkańców. A że nie zawsze je realizujemy, no nie każde chciejstwo musi być 

zrealizowane, a po drugie, to gdybyśmy tak wszystko realizowali, to byłoby nudno, bo nie 

byłoby problemów i o czym marzyć. I dlatego kłaniając się wszystkim Państwu pięknie i 

dziękując za ten trud i zaangażowanie, które wkładacie Państwo w rozwój lokalnej 

samorządności i w czynienie tej naszej małej ojczyzny przyjazną dla naszych mieszkańców, 

zapraszam Państwa wszystkich do rozmów i konsumpcji okolicznościowego tortu 

przygotowanego na dzisiejszą sesję.  

Pkt 11. Zamknięcie Sesji.  

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Rady Małgorzata Fertała podziękowała 

wszystkim obecnym, po czym o godz. 15.20 zamknęła XIV sesję Rady Powiatu Średzkiego w 

VII kadencji. 
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Protokołowała:                                    Przewodniczący Rady  

 

Ewa Andrzejewska             Małgorzata Fertała 

 

 

 


